
Reactie Zienswijze Konijn 
 
Geachte Minister, 
 
Met veel verbazing heb ik uw voorgenomen besluit gezien, over Konijn en Haas.  
Ik ben zelf al meer dan 25 jaar actief als jager en eenzelfde tijd als boer in mijn dorp. Ik heb 
dus al jarenlang de hazen- en konijnenstand actief gevolgd. Voor mijn beider activiteiten is 
dit namelijk van levensbelang! Als jager, omdat je graag een goede wildstand hebt, om ook 
te kunnen oogsten, én als boer om zeker niet teveel schade te krijgen in de gewassen.  
Mijn jachtveld is al meer dan 100 jaar in de familie. Voor mij, hebben mijn ooms en ervoor 
mijn grootvader jarenlang in het veld rondgelopen. We hebben grotere en kleinere 
populaties van het wild gezien en ons eraan aangepast. Als er eens wat jaren minder 
konijnen zijn, dan zijn we minder afschot gaan realiseren. Als de druk te hoog wordt, en er is 
zelfs sprake van schade (zoals dit jaar in 2022 van konijn in wortels), dan proberen we met 
meer afschot, maar ook door afrastering, buffers, etc. etc. de populatie weer in toom te 
houden. 
Niemand is meer betrokken en vaker in het veld aanwezig dan de jager en de boer. Die kan 
daar ook een zeer goed oordeel over vormen. 
 
Een aantal jaren terug heb ik gezien dat de populatie van konijnen gedaald was. Echter, 
afgelopen 4-5 jaar zie ik weer een forse toename. Deze tendens is er een van alle jaren, dit 
komt altijd voor. Het is nu weer zo erg, dat er forse schade is in de peen, maar ook in granen, 
bieten en andere gewassen. De konijnen komen grote getalen ’s avonds uit de bossen en 
vreten de velden af en graven holen en putten waardoor nog meer gewas verloren gaat.  
Afschot is een manier om dit te beperken, populatiebeheer door de jager (in de winter) is 
nog belangrijker. Hier zijn we zelfs wettelijk toe verplicht, om schade te voorkomen! 
Zonder afschot, geen regulatie. 
 
Wat ik daarnaast wel zie, is dat de ‘predatiedruk’ van de hondenliefhebber ook steeds groter 
wordt. Zeer veel hondenbezitters gaan dagelijks, dus zeker ook in het broedseizoen, de 
bossen in. En aanlijnen doen ze vaak niet, zelfs niet als je ze daar vriendelijk op aanspreekt.  
In tegenstelling tot een jager, hoeft een hond zich niet aan een wildlijst te houden, en is niet 
selectie in wat hij verjaagt… 
Aan het gedrag van de reeën kan ik zien of er iemand met een hond door het bos loopt.  
Waar blijven wij als jagers dan met ons goed gedrag, om enkel in het seizoen, en dan nog 
maar een paar keer per seizoen met de hond en zelf in het veld te komen. En ons te houden 
aan de korte lijst van bejaagbare soorten. 
Hondenbezitters maken meer schade dan welke jager dan ook. Daar zou ook eens naar 
gekeken kunnen worden.  
 
Wat betreft haas, heb ik een tiental jaren geleden een grote afname gezien van de stand en 
met name ook het afschot. Als boer, denk ik dat dit vooral komt door het vele mest uitrijden 
met 15-20 meter brede machines die met messen over de grond snijden. Ik ben daar dan 
ook direct mee gestopt! Al het leven wordt vernietigd. 
Wat daarna vervolgens gebeurt, is dat alle haasjes die overblijven, door kraaien worden 
gepakt. De kraaienstand is echt geëxplodeerd! 



Waarom zou een jager nog aan schadebestrijding doen, ofwel de kraaienstand naar beneden 
krijgen, als hij geen haas of ander wild mag oogsten? Je neemt de motivatie weg om dit te 
doen. 
Mijn advies zou zijn: hou jacht op haas open, maar motiveer predatiebeheer: meer afschot 
van kraai, kauw en vos. Deze soorten zijn enorm succesvol de laatste 10 jaar, en dat is niet 
voor niets! Beperk daarnaast de methoden van mestuitrijden en zorg voor diervriendelijke 
manieren.  
Daarnaast zie ik de laatste jaren de hazenstand weer sterk toenemen: jagers hebben het 
afschot aangepast, en langzaam komen er meer akkerranden en andere gewassen. Ook de 
jagers doen meer en meer aan de kraaienstand. Boeren zijn zich ook meer bewust van 
mogelijke schade, en helpen ook mee.  
Maar, ik zie zelfs afgelopen (droge) voorjaren, dat er meer en meer weer hazenschade is aan 
bv bieten: hazen eten bieten af omdat er vocht in zit, en dat zoeken ze. Zonder afschot, is dit 
weer niet te reguleren. Ofwel te hoge stand, en dan schade. Ofwel teveel kraaien, en dan 
verdwijnen van haas. Voor beide scenario’s heeft afschot een positief effect. 
 
Kortom, al deze zaken pleiten ervoor om de jacht en beheer op konijn en haas open te 
houden. Geef de jager (en in diens kielzog) de boer de mogelijkheid en vooral de interesse 
om te blijven beheren.  
Zorg voor bescherming van het wild in het voorplantingsseizoen, ofwel beperk het toerisme 
en uitlaten van honden in natuurgebieden.  
En last but not least, zorg voor een gezonde vossenstand en kraaienstand, door het geven 
van mogelijkheden tot het reguleren hiervan. 
 


